
Un debat q�estiona que el fons Santos Torroella fos un pol

d'atracci� tur�stica

Un coláloqui organitzat per la CUP revela que el valor de la colálecci� �s d'uns 2 milions

Els ponents subratllen que hauria de servir per revalorar l'ar t local

La pregunta plantejada per la CUP a Selles,

Garcia-Arb�s, Capella i Tresserras Foto: MANEL

LLADî.

Que el sector tur�stic es desenganyi: la compra hipot�tica de la

colálecci� del cr�tic d'ar t Rafael Santos Torroella no atraur� masses

a Girona, ni tan sols amb el reclam d'unes poques peces estelálars

que, si a m�s es presenten desvinculades d'un discurs que integri la

creaci� local, no seran m�s que elements decoratius. Aquesta

seria una de les principals conclusions del debat organitzat ahir per

la CUP de Girona per debatre la conveni�ncia o no que

l'Ajuntament compri la colálecci� per 3,9 milions d'euros. Cap dels

ponents convidats no va posar en dubte el valor del fons, per�

mentre que l'historiador de l'ar t Narc�s Selles va declarar-se

ober tament en contra d'una inversi� que Òes podria destinar a

l'adquisici� de cinquanta altres obres realment de primera categoriaÓ, i la gestora cultural Mireia Tresserras va

jutjar discutible Ò�ticamentÓ la seva opor tunitat en el context de precarietat actual, la directora del Museu de

l'Empord�, Anna Capella, va advocar amb poques reserves per l'operaci� entenent, no nom�s que el preu es pot

renegociar amb la mediaci� de la Generalitat, sin� sobretot perqu� Òalgunes de les peces m�s emblem�tiques

servirien de reclam per donar relleu a les coláleccions d'ar t ja existents a la ciutatÓ. Selles va replicar que

aquestes peces (els Picabia, Mir� o Dal�) no constitueixen m�s del 15 o el 20% del total de la colálecci�, formada

principalment, va afegir, Òper centenars d'altres que s�n carn de magatzemÓ. El cr�tic giron�, redactor del manifest

Repensar les pol�tiques ar t�stiques, que va aler tar de la necessitat d'un debat sobre la compra anunciada Òper

sorpresaÓ per l'Ajuntament, va revelar que, a par t de la taxaci� del galerista Ar tur Ramon, que valorava el fons

en 3,9 milions d'euros, Òn'existeixen dues m�s que f ixen el preu per sota dels dos milions o lleugerament per

sobreÓ, motiu que refor�a la seva convicci� que el conjunt est� ÒsobrevaloratÓ.

En qualsevol cas, tots tres ponents, moderats pel periodista Salvador Garcia-Arb�s, van coincidir que el fons

s'hauria d'inscriure dins un discurs ampli i ben ar ticulat que englob�s les coláleccions d'ar t contemporani giron�,

un discurs que ara mateix veuen disgregat i desat�s, i que prevei�s, a m�s, la despesa que compor taria

l'adequaci� de la Casa Pastors, seu probable del museu, i el seu manteniment. Tresserras es va manifestar

par tid�ria de Òvalorar m�s el patrimoni que ja tenimÓ, que va qualif icar Òde primer ordreÓ, i tot i recordar que la

colálecci� Mallol, al cap de vint anys, Òencara l'estem pagantÓ, hi veu un inter�s estrat�gic, per Òposicionar Girona

dins el camp de la imatgeÓ, que troba a faltar en el fons Santos Torroella.
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